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Взаимосвязь ролевых ожиданий и удовлетворённости браком у мужчин и 
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Объект исследования – ролевые ожидания 

Предмет исследования – взаимосвязь ролевых ожиданий и 

удовлетворенности браком у мужчин и женщин в супружеских отношениях 

Цель исследования – охарактеризовать взаимосвязь ролевых ожиданий и 

удовлетворенности браком у мужчин и женщин в супружеских отношениях 

Основные результаты. Выявлено, что у большинства мужчин более 

выражены интимно-сексуальная функция и социальная активность, у женщин 

более выражены личностная идентификация с супругом, родительско-

воспитательная функция, эмоционально-психотерапевтическая функция, 

социальная активность и внешняя привлекательность. 

Различия в уровне удовлетворенности браком у мужчин и женщин в 

супружеских отношениях установлены не были. 

Выявлен характер взаимосвязи ролевых ожиданий и удовлетворённости 

браком у мужчин и женщин в супружеских отношениях. Полученные данные 

позволяют констатировать, что как мужчины, так и женщины вполне счастливы 

и довольны своим супружеством. Корреляционный анализ выявил ряд 

взаимосвязей: у мужчин установлена связь между уровнем удовлетворенности 

браком и интимной-сексуальной функцией; у женщин обнаружены связи уровня 

удовлетворенности браком с личностной идентификацией и с родительско-

воспитательной функцией. 
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The relationship of role expectations and satisfaction with marriage in men and 

women in marital relations: resume / Yelizaveta Zoryna; Faculty of Philosophy and 

Social Sciences, Department of Psychology; scientific adviser S.M. Shirko 

Object of research: role expectations 

Subject of research: the relationship between role expectations and satisfaction 

with marriage in men and women in marital relations 

Purpose of research: to characterize the relationship between role expectations 

and satisfaction with marriage in men and women in marital relationships 

The results. It was revealed that the majority of men have more pronounced 

intimate-sexual function and social activity, women have more pronounced personal 

identification with their spouse, parental-educational function, emotional-

psychotherapeutic function, social activity and external attractiveness. 

Differences in the level of satisfaction with marriage between men and women 

in marital relationships have not been established. 
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The nature of the relationship between role expectations and satisfaction with 

marriage in men and women in marital relations has been revealed. The data obtained 

allow us to state that both men and women are quite happy and satisfied with their 

marriage. Correlation analysis revealed a number of relationships: in men, a 

relationship was established between the level of satisfaction with marriage and 

intimate-sexual function; in women, relationships were found between the level of 

satisfaction with marriage and personal identification and with the parental-educational 

function. 

Keywords: MARRIAGE, MARRIAGE, MARRIAGE RELATIONSHIPS, 

MARRIAGE NEEDS, MARRIAGE EXPECTATIONS, ROLE EXPECTATIONS, 

MARRIAGE SATISFACTION. 
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